
 

                                             PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia ședinței extraordinare a Consiliului local  al  Municipiului  

Târgu Mureş  din  data  de  13 mai  2025 

 

 

 

Din totalul de 23 consilieri locali în funcție, participă online la ședință 19 consilieri. 

Absentează domnii consilieri Csiki Zsolt, György Alexandru, Șarlea Horea și doamna 

consilier Benedek Theodora.   

Dl. consilier Kelemen: - Mulțumesc foarte mult. Întreb tehnicul dacă, deci putem 

să începem  online-ul? Bine. Stimați colegi, declar deschisă ședința ordinară a Consiliului 

local al Municipiului Târgu Mureș din data de 24 aprilie 2025. 

Prima fază, aș spune la vot ordinea de zi după cum, știți, avem 18 puncte pe ordinea 

de zi și două puncte în regim de urgență. 

Dl. consilier Kelemen: - Bună ziua, dragi colegi, mă auziți? Stimați colegi declar 

deschisă ședința extraordinară a Consiliului local Târgu Mureș,  de azi, 18 martie 2025. 

Prima dată o să fac prezența, să fie cât de cât clar. 

Kovács Mihaly – Levente - prezent, Frunda Csenge Orsolya - prezentă, Kelemen 

Atilla-Márton - prezent, Kerekes Karoly - prezent, Karácsony-Erdei Etel - prezentă, Iszlai 

Tamás-prezent, Birtalan István-Balázs - prezent, Jakab István Attila - prezent, Szabó Péter - 

prezent, Csiki Zsolt - absent, Maior Sergiu-Claudiu - prezent în sală, Puiac Ion-Claudiu - 

prezent, Vulc Cornel-Cristian - prezent, Moldovan Călin - prezent, Bâta Claudiu - prezent, 

Pășcan Viorel - prezent, Benedek Theodora-Mariana-Nicoleta - absent, Șarlea Horea Arthur 

- absent, György Alexandru - absent, Bungărdean Emilian-Tiberiu - prezent, Istrate Mircea-

Leontin - prezent, Mașca Dan-Sorin - prezent, Veress Beáta - prezentă. 

Deci,  suntem prezenți aproape toți, 19 consilieri.  În prima fază o să  supun la vot 

ordinea de zi. 

Dl. consilier  Puiac :  - Domnul președinte, nu se înțelege bine ce vorbiți. Nu se 

aude. 

Dl. consilier Kelemen: - Acum mă auziți?  

... Acuma da, e mai bine acuma. 

Dl. consilier Kelemen: - În prima fază o să se supun la vot  ordinea de zi. După 

cum știți, avem pe ordinea de zi un singur proiect de hotărâre. Vă rog dacă, ca de obicei, în 

formula online, o să facem invers.  Dacă cineva este împotriva ordinii de zi, să-mi spună, vă 

rog, Nu este nimeni.  

Dacă cineva se abține referitor la ordinea de zi?  Nu. Mulțumesc.  

Ordinea de zi a fost aprobată în unanimitate. Mulțumesc foarte mult.  

Începem și dezbaterea proiectului de hotărâre nr. 1. 



Proiect  de hotărâre  privind  modificarea indicatorilor tehnico-economici 

aprobați prin H.C.L. nr. 35 din 18 martie 2025 aferenți obiectivului de investiții „Prelungire 

Calea Sighișoarei - tronson de legătură între str. Budiului și autostrada Transilvania, 

inclusiv lucrări de protejare și deviere rețele, parte integrantă din proiectul Realizare 

inel ocolitor al municipiului Târgu Mureș prin interconectarea autostrăzii A3, E60, 

DN15, DJ152A” - tronson 3. 

Dl. consilier Kelemen: -  Desigur, cunoașteți proiectul de hotărâre. Dacă cineva 

dorește  să ia cuvântul? 

Dl. consilier Bungărdean: - Aș dori eu, Emilian Bungărdean, dacă se poate. 

Dl. consilier Kelemen: -  Vă rog,  domnul  Bungărdean, aveți cuvântul. 

Dl. consilier Bungărdean: -  aș avea câteva întrebări. Dacă mi se poate răspunde 

acum, dacă nu, ca și interpelări. Prima ar fi: când încep propriu-zis lucrările la acest tronson? 

Și a doua întrebare ar fi, aportul financiar al mureșenilor, dacă rămâne de 2 la sută. Am 

înțeles data trecută la ședința anterioară, cum că acest proiect, bineînțeles, va fi în mare parte 

finanțat din fonduri europene, și de la Guvern vin ceva fonduri, vreau să  știu dacă rămâne 

aportul nostru undeva la 2 la sută sau încă nu se știe. 

Ultima întrebare ar fi o întrebare  retorică, am văzut că se mărește bugetul de la 

388 de milioane la 436.  Un pic  cam  mult după părerea mea, dar  fiind  banii primiți din 

fonduri europene, o să fiu pentru. 

Dl. consilier Kelemen: -  Mulțumesc foarte mult. O să dau cuvântul  doamnei 

director Ijac. Haideți, vă rog aici în locul meu, ca să și vedeți. 

D-na Ijac Dana: -  Bună ziua. Acesta este motivul pentru care noi  ne grăbim să 

aprobăm aceste documente, pentru că joi, în această săptămână va fi ședința Ministerului,  

în cadrul ședința MTI, urmând ca după aprobare, noi deja s-a intrăm în pregătirea cererii de 

finanțare. 

Estimăm că acest contract de finanțare până în septembrie se va semna, după care 

putem începe procedurile pentru atribuirea contractului de realizare a proiectului tehnic și 

lucrările de execuție  rămâne valabil ce am spus în ședința de data trecută, dacă finanțarea 

va fi prin programul de transport, va fi sută la sută  finanțare nerambursabilă. Această valoare 

s-a  majorat datorită faptului că în ședința CNAIR-ului ni s-a aprobat ca la Capitolul 7, cel 

legat de revendicări și ajustări, să mergem cu un procent de 25 la sută. Practic, este un lucru 

bun, întrucât ni se majorează valoarea contractului de finanțare. Vă mulțumesc. 

Dl. consilier Kelemen: -  Mulțumesc foarte mult. Doamna, director, dacă sunt alte 

intervenții?  Nu văd pe nimeni, supun la vot, atunci, materialul.  

Dacă este cineva împotrivă? - Nu.  

Dacă se abține cineva?  -Nu sunt nici abțineri.  

Proiectul de hotărâre a fost aprobat în unanimitate. 

Vă mulțumesc foarte mult. Înainte să trecem la diverse, supun la vot  procesul 

încheiat cu ocazia ședinței ordinare  din data de 24 aprilie 2025. 

Dacă este cineva care se abține, în acest caz sau este împotrivă?  Nu. Atunci, mersi, 

Procesul verbal a fost aprobat în unanimitate.  

La diverse, dacă cineva vrea să ia cuvântul? 

Dl. consilier Mașca: -  Da. Aș dori să iau cuvântul. 

Dl. consilier Kelemen: -  Domnul consilier Mașca, aveți cuvântul, vă rog. 

Dl. consilier Mașca: -  Înainte de ședință, am fost sunat de cineva din zona 

turismului local și m-a rugat să cer Executivului Primăriei să toaleteze pomii din zona 



centrală, pentru că acuza că nefiind toaletați cum trebuie, au anumite incidente. 160 

centimetri coroana, dar jos, și este destul de neplăcut pentru turiștii pe care îi duce prin zona 

centrală, deci dacă să poată să se ia în calcul aceste toaletări în zona centrală. 

Aș dori să mi se comunice din nou, având în vedere că există o nouă conducere la 

Cetatea Medievală – Weekend, când se vor licita spațiile din Cetatea Medievală, așa cum s-

a promis, de câțiva ani  că se vor licita?  Încă nu s-au realizat aceste licitații, cu mențiunea 

că  dacă nu se vor face, voi  merge mai departe, ca ales local, ca cetățean,  împotriva  

Executivului primăriei, la fel cum am început un  proces împotriva Executivului primăriei 

și a Consiliului Local legat de parteneriate favorizante versus concursuri de proiecte pe 

diferite domenii. Asta este bine de știut, pentru că s-a depus zilele trecute actul la instanță. 

Aș mai avea o rugăminte, să mi se spună când anume se va începe mai exact 

parcarea din spatele Prefecturii – C.J.-ului, pentru că nu există niciun fel de activitate acolo 

și mă interesează dacă această întârziere se datorează căror tipuri de autorizații neobținute, 

astfel încât să pot să răspund oamenilor care întreabă despre această parcare, când se va face 

și când se va termina? 

Dl. consilier Kelemen: -  Mulțumesc foarte mult. Dacă altă intervenție. 

Doamna Veress, vă rog. 

D-na consilier Veress: - Aș dori eu se întreb  unde este procesul verbal al ședinței 

din aprilie? 

Dl. consilier Kelemen: -  Presupun că este pe toate tablete, întreb pe doamna 

secretar. 

D-na consilier Veress: - Nu este. Deci, cum să votăm ceva ce n-am văzut? 

Dumneavoastră ați văzut?  

Dl. consilier Kelemen: -  Eu am în mână. Deci, da.   

D-na consilier Veress: - Cineva a văzut, dintre colegi? 

Dl. consilier Kelemen: -   Am înțeles că pe email a fost primit, îmi zice colega 

mea. 

D-na consilier Veress: - Dar până acuma n-am, cineva o primit, o văzut procesul 

verbal? 

Dl. consilier Kelemen: -  Pe email a fost trimis  

D-na consilier Veress: - Am primit pe email?   

Dl. consilier Kelemen: -   Se zice că da, ați primit  pe email. 

D-na consilier Veress: - Colegii au primit. 

Dl. consilier Bungărdean: -  Nu, nici eu nu am primit procesul verbal din aprilie. 

D-na consilier Veress: - Nu putem vota procesul verbal, pentru că n-am primit.  

Dl. consilier Kelemen: -   Bine, acuma zice colegul că la el a intrat abia acum, însă 

doamna Veress este o  întrebare absolut pragmatică în afara faptului că ați întrebat după ce 

l-ați votat. 

D-na consilier Veress: - Deci, prima dată trebuie să primim material, după aceea 

să votăm, nu? 

Dl. consilier Kelemen: - Dar l-ați votat. Înțelegeți?  Dumneavoastră l-ați votat.  

D-na consilier Veress: - Eu n-am votat. 

Dl. consilier Kelemen: -Ok, n-ați votat, dar nu v-ați abținut și n-ați votat 

împotrivă.  

D-na consilier Veress: - Da, pentru că căutam unde este, pentru că am vrut să fiu 

sigură că n-am primit. Da?  Deci n-am primit. 



Dl. consilier Kelemen: - Da. Asta asta vă zic, doar că procedural ar fi trebuit să 

ridicați această problemă absolut reală,  înainte  sau când l-am supus la vot, înțelegeți? Asta 

vă zic.  Nu pot să refac  procedura în acest sens. Deci l-au trimis târziu, e clar. Domnul Jakab 

zice că  i-a intrat, dar abia acum. Iar colegii de aici din sală categoric n-au trimis nimic.  

Dl. consilier Kelemen: - Deci probabil că s-a suprapus. Asta e, dacă sunt alte 

intervenții? 

D-na consilier Veress: - Deci, eu nu pot să votez procesul verbal până n-am văzut, 

da? 

D-na consilier Frunda: - Doamna Veress, dumneavoastră ați votat deja. Am trecut 

peste procedura de vot, nu? Nu ați semnalizat. 

D-na consilier Veress: - Da, nu se auzea foarte bine. Nu se auzea foarte bine. Nu 

am fost sigură. Am vrut să verific.  Am verificat înainte și n-am printre email. Deci nu putem 

vota ceva ce n-am primit. 

D-na consilier Frunda: - Dar s-a votat deja gata, s-a terminat procedura de vot. 

Asta dorește să vă explice domnul președinte, din câte înțeleg. Nu mai puteți să vă 

reîntoarceți. 

Dl. consilier Kelemen: - Eu cred că d-na Veress înțelege acest lucru, numai nu 

vrea să înțeleagă . Ar fi trebuit să ridicați această problemă înainte de  procedura de vot. 

D-na consilier Veress: - Păi am ridicat. Acuma tocmai vorbesc. Că am votat ceva 

ce n-am primit. 

D-na consilier Frunda: - Prima dată, domnule președinte, procedural, dacă pot 

interveni.  Consider că nu mai are obiecte această intervenție a doamnei Veress, având în 

vedere că acuma 5 minute am terminat cu votarea și dânsa și-a exprimat votul în sensul de 

a aproba procesul verbal. Am mulțumesc. 

Dl. consilier Kelemen: - doamna Veress, chiar nu am ce să vă zic, că am ...  Bine, 

acuma îmi explică colegii procedura, dar n-are nicio relevanță. Eu am supus la vot. Nimeni 

nu a fost împotrivă, nici dumneavoastră, doamna Veress,  nimeni nu s-a abținut, nici 

dumneavoastră, doamna Veress,  procedura s-a terminat. 

Problema pe care ați ridicat-o este reală. Puteți să o ridicați în scris și cum vreți, 

dar ați votat. Asta este.  Dacă este altceva la diverse. 

Dl. consilier Mașca: - Intervin și eu, dacă se poate, tot pe această speță, e adevărat 

că s-a votat, bun, dar din punct de vedere legal, deci, dacă s-a votat ceva care nu a fost 

comunicat, noi ce am votat e legal, de fapt?  Să se răspunde ca interpelare, dacă nu altfel, că 

suntem la diverse.  Deci, încă o dată, înțelegem că s-a votat și că neatenția noastră, și așa 

mai departe, a dus la acest vot în necunoștință de cauză, că n-am văzut procesul verbal. Ăsta 

e adevărul. Deci să mi se spună de către doamna secretară, este legal acest vot, de fapt, îi 

sau o să apară că eroare, nu știu cum se numește, materială sau cum se va numi. 

Dl. consilier Kelemen: - Deci, primul, prima observație care vreau să zic, nu 

interveniți.  De când conduc eu ședințele, niciodată nimeni, de la niciun partid n-a avut nicio 

problemă cu procesele verbale.  Ok, am înțeles. Deci, eu personal interpretez că doamna 

Veress doar face probleme de dragul problemelor. Am înțeles acest lucru. În afară de asta, 

referitor la intervenția doamnei secretar,  

D-na consilier Veress: - Vorbiți prostii, nu fac aici nimic. Vorbiți prostii. Nu am 

primit materialul și am votat.  Ați pus pe ordinea de zi ceva ce n-am văzut. 



Dl. consilier Kelemen: - Doamna Veress, nu v-am dat cuvântul. Nu l-am dat,  când 

o să vă dau, cereți cuvântul, dar până când vorbiți fără să vă dau cuvântul, vorbesc peste 

dumneavoastră, pot să fac până la infinit, credeți-mă. Doamna secretar are cuvântul. 

D-na secretar Bordi Kinga: - Ca  președinte  al ședinței, domnul Kelemen Marton 

a semnat verbal și automat acest succes verbal s-a trimis pe mail la domnii consilieri. 

Dl. consilier Kelemen: - Ceea ce zice doamna Veress, că a intrat prea târziu, dar 

ceea ce este cert, dânsa și domnul Mașca l-au votat. Eu zic că această problemă este închisă, 

nu avem ce să te batem peste. Dacă aveți  observație referitor la legalitatea acestui punct, 

puteți să o faceți în scris, sau dacă vreți să luați cuvântul, vă dau și acum  să vă terminați 

ideea, dar ajungem la această concluzie. Vreți să luați cuvântul, doamna Veress? Presupun 

că nu.  

Bine, în acest caz, stimați colegi, dacă  sunt alte intervenții la diverse?   Nu văd pe 

nimeni, vă mulțumesc frumos pentru participare. La revedere și ne vedem la ședința 

ordinară.  
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